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Resum de la Comissió de seguiment del Consell de Barri de la Dreta de l'Eixample 
Sessió ordinària (presencial i virtual) 
 
Lloc: C. València, 307. També per enllaç web http://salavirtual.barcelona.cat/DT02-

DistricteEixample-Comissi--de-Seguiment-CdB-24102024-1830-D18D 
Data: 24/10/2024 
Hora inici: 18.30 h . Hora final: 20.15 h 
  
Assistents: 
 
Marta Sendra Ibáñez Consellera GM PSC. Presidenta de la Comissió de Seguiment 
Andreu Parera Ribera Conseller  Junts x Cat 
Mar Trallero Consellera Barcelona en Comú 
Sonia Devesa Consellera PP  
Daniel Viadé Andavert Conseller ERC 
Jaume Artigues Vidal Associació de Veïns i Veïnes Dreta Eixample (AVDE) 
Lluis Castañeda Associació de Veïns i Amics del Passeig de Sant Joan (AVVAAPSJ)   
Pili Biarge Garcés Veïna del barri membre de la Comissió de Seguiment 
Fernando Lázaro Veí del barri membre de la Comissió de Seguiment 
Amaro Tagarro Veí del barri membre de la Comissió de Seguiment  
Mª Carme Méndez Veïna del barri membre de la Comissió de Seguiment 
María José Calvo Veïna del barri membre de la Comissió de Seguiment 
Sergi López-Grado Padreny 
Juan Luís Casado 

Veí del barri 
Veí 

Tere Gómez Coordinadora territorial i de convivència de l'Eixample 
Fidel González Tècnic de Democràcia Activa i Participació 
Nuria Hernández Tècnica de barri Dreta de l'Eixample. Secretària del Consell de Barri 
  
ORDRE DEL DIA 

1. Pressupostos participatius 
2. Valoració de les propostes d’ordre del dia aportades al Decidim 
3. Preparació ordre del dia del Consell de Barri 
4. Torn obert de paraules 
 

1. Pressupostos participatius 

El tècnic de Democràcia Activa i Participació presenta l'edició dels pressupostos participatius 2024-2027 
en els que la ciutadania pot fer propostes d'inversió per import de 30 milions d'euros a la ciutat (3 milions 
al districte de l'Eixample). S'expliquen les condicions d'enguany, fases i formes de participació. 

Hi ha tres tipologies de projecte: millora de l'espai públic, millora d'equipaments municipals i adquisició i 
rehabilitació de béns (locals, solars o edificis) per destinar a projectes d'interès social. 

http://salavirtual.barcelona.cat/DT02-DistricteEixample-Comissi--de-Seguiment-CdB-24102024-1830-D18D
http://salavirtual.barcelona.cat/DT02-DistricteEixample-Comissi--de-Seguiment-CdB-24102024-1830-D18D
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Les propostes s'hauran de fer al Decidim.Barcelona i a la fase actual, fins al 29/11, es faran diferents 
debats territorials i sectorials on es podran debatre i presentar propostes. Es lliura un díptic 
informatiu.També hi haurà unes oficines de suport per presentar propostes. 

Al barri de la Dreta de l'Eixample es farà un debat dimarts 12 de novembre a les 18.30 h a la seu del 
districte. 

Adjuntem presentació. Aquí  trobareu tota la informació d'aquest procés participatiu. 

Es pregunta pels projectes no executats de l'edició anterior, hi ha dubtes sobre les indemnitzacions a 
empreses per projectes no executats i s'informa que es pot consultar tota la informació al Balanç de 
pressupostos participatius 2020-2023, a les fitxes de cada projecte (el trobareu annexat i al final de 
l'enllaç anterior).  

2. Valoració de les propostes d’ordre del dia aportades al Decidim 

S'han rebut dues propostes. 

2.1. Especulen amb Mallorca 243, la última finca de llogaters 

https://www.decidim.barcelona/assemblies/barridretaeixample/f/2899/proposals/55406 

Un fons inversor ha comprat i està revenent a inversors internacionals la darrera finca que quedava 
només de llogateres al tram de Mallorca entre Rambla de Catalunya i Balmes. Els pisos, comprats per 
350.000 euros, s'anuncien en portals immobiliaris de luxe i es revenen a nous inversors per entre 700.000 
i 800.000. No s'han renovat els contractes i les llogateres ens sentim desprotegides. Fa més de 25 anys 
que vivim aquí i no podem marxar perquè no hi ha pisos de lloguer assequibles. 

La consellera informa que es farà una sessió amb el comissionat d'habitatge per parlar-ne i explicarà els 
plans d'habitatge. 

Les 5 AVV del districte han demanat al regidor una sessió de debat sobre habitatge perquè és un tema 
que preocupa molt a tots els barris.  L'AVV diu que ha actualitzat l'informe sobre habitatge al barri que va 
presentar en un anterior consell de barri i que té noves dades per compartir. Coneixen el veïnat d'aquesta 
finca i creuen que s'hauria d'incloure un punt de l'ordre del dia per parlar d'habitatge al barri. La comissió 
de seguiment hi està d'acord. Es farà una comissió per preparar aquest punt. En Jaume Artigues hi 
participarà. 

2.2. Molèsties veïnals per la derivació d'excés de trànsit pel carrer Ausiàs Marc 

https://www.decidim.barcelona/assemblies/barridretaeixample/f/2899/proposals/54447 

Circula pel nostre carrer la línia d’autobusos interurbans Moventis e.11.1. Aquesta circulació és irregular, 
ja que al web de la línia consta que el recorregut és per la Rda. Sant Pere. Són busos obsolets, van a gran 
velocitat i generen un soroll elevat que afecta la salut, nit i dia. 

https://www.decidim.barcelona/processes/pressupostos2024?locale=ca
https://www.decidim.barcelona/assemblies/barridretaeixample/f/2899/proposals/55406
https://www.decidim.barcelona/assemblies/barridretaeixample/f/2899/proposals/54447


 

    
 
 
 
 

 

 

Comissió de Seguiment Consell de Barri Dreta Eixample 24 d'octubre de 2024                      Pàgina 3 de 3 
 

Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de l’Eixample 

València, 307,  3r 1a 
08009 Barcelona 
www.bcn.cat/eixample 

En els darrers anys hem vist un augment del trànsit (ha coincidit amb les obres de Glòries, tramvia i 
superilla), mentre que el nostre carrer manté 3 carrils, cap carril bici ni elements dissuasius de velocitat. 

La consellera proposa treballar-ho a la Taula de mobilitat del districte, estudiar propostes de millora i 
respondre-li a la veïna en aquest sentit. La comissió de seguiment hi està d'acord. 

La Pili Biarge diu que també s'hauria de parlar del serveis socials al barri, si hi ha prou serveis.  

En Lluis Castanyeda demana que informin del projecte de la sortida del metro Verdaguer. El districte diu 
que estan elaborant el projecte, que encara no té la informació. En Lluis Castañeda diu que les dues 
associacions veïnals van demanar participar en l'elaboració del projecte, que es traslladi a la Generalitat.  

 
4. Preparació ordre del dia del Consell de barri  
 
El proper Consell de Barri serà dijous 7 de novembre a les 18.30 h a la Sala de Plens del districte de 
l'Eixample.  
 
S'acorda la següent ordre del dia: 
 

1. Informe sobre l’estat del barri 
2. Pressupostos participatius 
3. Habitatge al barri. Actualització de dades  
4. Torn obert de paraules 

 
5. Torn obert de paraules  
 
El Sergi López-Grado Pedreny vol formar part de la comissió de seguiment del consell de barri. Es pren 
nota i s'informa que la seva candidatura haurà de ser aprovada al proper consell de barri pel que es 
modifica l'ordre del dia, que queda així: 
 

1. Informe sobre l’estat del barri 
2. Proposta nou membre comissió seguiment consell de barri 
3. Pressupostos participatius 
4. Habitatge al barri. Actualització de dades  
5. Torn obert de paraules 

 
 
Barcelona,  29 d'octubre de 2024  

 

Nuria Hernández Casado 

Secretària del Consell de Barri Dreta de l'Eixample  
 


